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V rámci našeho facebookové projektu a výstavy, která je stále otevřena v Místní knihovně, můžete nahlédnout 
do minulosti naší obce. Po volebním shonu Vám jistě přijde vhod klid, jenž vyzařuje ze starých pohlednic                 
a fotografií. Na unikátním barevném snímku je zachycen Mikulíkův mlýn. 
Z obsahu: 
Zprávy z jednání RO č. 90/2014 (27.8. 2014), RO č.891/2014 (10.9.2014); Práce na revitalizaci návsi byly 
zahájeny; Zpráva za měsíc červenec a srpen z území Strašic; Zajímavosti ze ZŠ Karla Vokáče; Otevřený dopis 
lídrovi volební strany Alternativa pro Strašice;  Otázky o odpovědi na bydlení ve Strašicích; Inzerce; Drakiáda; 
V září muzeum jen zářilo; Místní knihovna a Brdská edice; Společenská rubrika; Pozvánka na koncert skupiny 
Lucie revival; Reklama; Domov pod Brdy informuje… 



Zprávy z jednání RO č. 90/2014 (27.8. 2014), RO č.891/2014 (10.9.2014) 
J. Hahner a Ing. K. Šnaiberk 

 
RO č. 90/2014 
Doklady a informace na vědomí 
Dne 24.7.2014 proběhla kontrola ex-post Regionální rady regionu soudržnosti Jihozápad ohledně realizace 
projektu Areálu zážitkové a poznávací turistiky Střední Podbrdsko Strašice, který byl financován z prostředků 
EU. Dle protokolu nebyly během kontroly zjištěny žádné nedostatky. 
Projednáno 
1. Dodatek č. 5 ke smlouvě o nájmu nebytových prostor – www.brigadnici.com, s.r.o. 
RO projednala a schválila Dodatek č. 5 ke smlouvě o nájmu nebytových prostor (budova č. 14 v areálu býv. 
kasáren). Předmětem dodatku je zohlednění výše nájemného vzhledem k investici, kterou chce nájemce na své 
náklady v této budově provést, nájemné bude následně sníženo o 23.200 Kč po dobu 36 měsíců. Jedná se o 
výměnu 99 ks oken v hodnotě cca 830 tis. Kč. Firma, která bude výměnu provádět, byla vybrána nájemcem na 
základě výběrového řízení. 
2. Žádost o pronájem garáží – HRM GROUP, spol. s r.o. 
RO již v minulosti projednala žádost o pronájem garáží v budově č. 42 v bývalých kasárnách za účelem 
parkování a údržby techniky společnosti HRM GROUP, spol. s r.o. Na základě této žádosti byl zveřejněn záměr 
pronájmu. Nikdo jiný žádost o pronájem těchto prostor nepodal, proto RO žádost o pronájem prostor schválila 
společnosti HRM GROUP, spol. s r.o. 
3. Žádost o pronájem parkovacího místa  
RO projednala a schválila žádost č.j. 1119/14  o určení a označení parkovacího místa u bytového domu č.p. 458 
pro osobní automobil, přepravující osobu těžce zdravotně postiženou. 
Náklady na pořízení a realizaci dopravního značení si musí žadatel uhradit na své náklady. 
4. Návrh kupní smlouvy – Vuoksa s.r.o. 
RO projednala návrh kupní smlouvy ohledně případného prodeje budovy č. 15 na pozemku p.č. 568/62 v areálu 
bývalých kasáren. Kupní cena činí 2,3 mil. Kč, provize realitní kanceláři činí 266.200 Kč. Společnost chce 
budovu využít na výstavbu malometrážních bytů. Žádost bude projednána ZO. 
5. Komentář k hospodaření firmy – Služby obce Strašice s.r.o. 
RO projednala a schválila Rozbor hospodaření firmy Služby obce Strašice s.r.o. k 30.6.2014. Za první pololetí 
roku 2014 byly celkové tržby ve výši 6,159 mil. Kč, celková výše nákladů činila 5,293 mil. Kč, nejvyšší položku 
tvoří náklady na plyn a el. energii. Čistírna odpadních vod vykázala zisk ve výši 262 tis. Kč, skládka TKO 
vykázala zisk ve výši 292 tis. Kč. Tepelné hospodářství vykázalo zisk ve výši 403 tis, Kč, není zde však 
započten náklad na zálohy za plyn ve výši 206 tis. Kč a jedno měsíční nájemné za pronájem kotelny ve výši 110 
tis. Kč.  
6. Smlouva o uzavření budoucí smlouvy o zřízení věcného břemene – JH projekt s.r.o. 
RO projednala a schválila Smlouvu o uzavření budoucí smlouvy o zřízení věcného břemene – služebnosti a 
Smlouvu o právu provést stavbu. Věcné břemeno bude sjednáno na základě pokládky kabelu NN na pozemku 
p.č. 1905/5 k pozemku p.č. 1722/2. Cena za zřízení je 1.000 Kč. 
7. Smlouva o zřízení věcného břemene – JH projekt s.r.o. 
RO projednala Smlouvu o zřízení věcného břemene – služebnosti na pozemku p.č. 1999/1 v k.ú. Strašice. Na 
tomto pozemku byla zřízena přípojka el. energie pro pozemek p.č. 1677/1. Cena za zřízení věcného břemene je 
1.000 Kč. 
8. Žádost o povolení akce  
RO projednala  a schválila žádost č.j. 1161/14 o povolení akce dne 30.8.2014 ve velkém sále Společenského 
domu, kde proběhne koncert místních kapel a jejich hostů. 
RO požaduje uhrazení částky ve výši 1.000 Kč na provoz sálu a následné uklizení sálu. Hudební produkce bude 
ukončena nejpozději ve 2:00 hod. následujícího dne. 
9. Žádost o odstranění závad v bytě  
RO projednala žádost č.j. 1157/14 o odstranění závad v bytě č. 10 v č.p. 560 po bývalém nájemníkovi. Jedná se o 
odstranění závady okna v kuchyni, seřízení balkonových dveří a instalaci měřidla ústředního topení. Správcem 
bytového fondu bylo sděleno, že žadateli bylo několikrát telefonováno technikem, který měl dané věci napravit, 
ale žadatel mu nebral telefon, čili nedošlo k dohodě na termínu opravy. Žádost bude předána správci BF. 
10. Žádost o odpis pohledávek 
RO projednala  as chválila žádost č.j. 1153/14  Finančního odboru OÚ Strašice o odpis pohledávek ve výši 9.760 
Kč za neuhrazený poplatek za svoz komunálního odpadu za roky 2009-2014. Jedná se o osoby, které mají v obci 
zrušený trvalý pobyt a byla jim přidělena úřední adresa, nebo se v současné době nacházejí v cizině. Z tohoto 
důvodu je poplatek nevymahatelný. 



11. Žádost o bezúplatný převod majetku – SDH Strašice 
RO projednala a schválila žádost SDH Strašice o bezúplatný převod nepotřebného majetku z HZS Plzeňského 
kraje. Konkrétně se jedná o mycí stůl, přívěs na agregát na lehkou pěnu a agregát na lehkou pěnu. 
12. Žádost o navýšení dotace z rozpočtu obce – ZO ČZS Strašice 
RO projednala a schválila žádost o navýšení dotace z rozpočtu obce o 5.000 Kč oproti původně schválené výši 
dotace pro potřeby ZO Českého zahrádkářského svazu Strašice. Důvodem této žádosti je fakt, že vzhledem 
k opravě budovy moštárny došlo již k vyčerpání finančních prostředků pro tento rok. V budově moštárny je 
nutno dodělat drobné práce (podlaha a strop ve společenské místnosti). Členové organizace zde odpracovali 
mnoho brigádnických hodin bez nároku na odměnu.  
13. Zpráva ze zasedání Bytové komise 
RO projednala a schválila zprávu ze zasedání Bytové komise č. 7/14 ze dne 26.8.2014. 
14. Podnájemní smlouva  
RO projednala a neschválila žádost č.j. 1171/14  o podnájemní smlouvu na byt č. 13 v č.p. 493. Podnájemní 
smlouva byla projednána v Bytové komisi, která tento podnájem nedoporučila. 
15. Žádost o prodej pozemku 
RO projednala žádost č.j. 1186/14 o prodej části pozemku p.č. 2104/1 v areálu bývalých kasáren pro potřeby 
žadatelů, kteří zde mají zakoupenou budovu na st.p.č. 568/39. Tento pozemek by využili jako manipulační 
plochu. Návrh kupní ceny činí 150 Kč/m2, přesná plocha k odkoupení bude vyměřena na základě geometrického 
plánu. Bude projednáno na ZO. 
16. Směna pozemku p.č. 1847/270 a 1847/271 
RO projednala návrh starosty obce na směnu nově oddělených pozemků p.č. 1847/270 a 1847/271 nad stavební 
zónou v Koutě. Ke směně by mělo dojít na základě restitučních nároků vlastníků, kteří vlastní některé pozemky 
na veřejných komunikacích v obci. Bude projednáno na ZO. 
17. Žádost o prodej části pozemku  
RO projednala žádost o prodej části pozemku p.č. 2104/1 mezi budovou č. 11 a 14 v areálu bývalých kasáren za 
účelem zřízení parkoviště pro osobní vozidla pro plánovaný bytový dům, který má vzniknout z budovy č. 11. 
Přesná plocha bude vyměřena na základě geometrického plánu. Bude projednáno na ZO. 
18. Program jednání ZO dne 18.9.2014 
RO projednala návrh programu jednání ZO dne 18.9.2014. Na jednání RO č. 91/2014 byla provedena změna 
programu viz. níže bod č. 7 RO 91/2014. 
 
RO č. 91/2014 
Projednáno 
1. Žádost o pronájem tělocvičny  
RO projednala a schválila žádost č.j. 1212/14  o pronájem tělocvičny v základní škole dne 24.1.2015 za účelem 
uspořádání florbalového turnaje. Žadatel se zavazuje, že zajistí následný úklid a předání tělocvičny.RO požaduje 
cenu za pronájem ve výši 600 Kč. 
2. Žádost o pronájem části pozemku a budovy  
RO projednala žádost č.j. 1188/14 o pronájem části pozemku na bývalém hřišti Dukla a části nevyužité budovy 
za účelem zřízení výcvikového areálu pro psy. Budova by sloužila jako sklad výcvikových pomůcek a případné 
administrativní zázemí. Plocha hřiště by byla využita k samotnému výcviku psů všech ras, včetně kříženců. 
Žadatelé se pravidelně účastní mistrovských i mezinárodních závodů a jsou držiteli několika odborných zkoušek. 
Pronajatý pozemek by byl oplocen lesnickým pletivem a dřevěnými kůly, především kvůli bezpečnosti. Oplocení 
a údržbu by žadatelé zajišťovali na vlastní náklady svépomocí. Starosta projedná bližší podmínky pronájmu. 
3. Žádost o pronájem sálu  
RO projednala a schválila žádost č.j. 1232/14 o pronájem sálu ve společenském domě za účelem pořádání 
koncertu skupiny Lucie revival dne 25.10.2014 v době od 21 hod. do 01 hod. (cena za pronájem sálu ve výši 
3000 Kč). Úklid sálu zajistí provozovatel restaurace. 
4. Licenční smlouva o veřejném provozování hudebních děl 
RO projednala a schválila Licenční smlouvu o veřejném provozování hudebních děl, která byla obci zaslána na 
základě pořádání taneční zábavy během Strašického posvícení. Cena činí 624 Kč. 
5. Zápis z jednání komise Partnerství 
RO projednala zápis z jednání komise Partnerství č. 33-2014 ze dne 8.9.2014. Komise doporučila, aby její 
činnost pokračovala i v příštím volebním období. 
6. Zápis z jednání Komise pro veřejné zakázky 
RO projednala zápis z jednání Komise pro veřejné zakázky ze dne 1.9.2014. Komise se zabývala otázkou 
revitalizace návsi – rekonstrukce veřejného osvětlení a zateplením domu č.p. 558-559. RO schválila výzvu 
k podání nabídek na zateplení obvodového pláště bytového domu č.p. 558-559 a firmu Dominik Lacina, 
Příbram, jako zhotovitele rekonstrukce veřejného osvětlení v rámci projektu Regenerace návsi obce Strašice.  
 



7.  Změna programu jednání ZO 
RO projednala  a schválila změnu programu jednání ZO dne 18.9.2014.  

 1. Úvod 
 2. Schválení programu jednání 
 3. Schválení orgánů jednání 
 4. Náměty a podněty občanů 
 5. Rozpočtové opatření obce Strašice č. 5-2014 a č. 6-2014 
 6. Rozbor hospodaření obce Strašice k 30.6.2014 
 7. Informace o stavu rekonstrukce budovy č. 605 
 8. Prodej a nákup majetku obce: 

 a) směna/prodej pozemku p.č. 1847/20 (1847/270, 1847/271) - záměr 
 b) prodej části pozemku p.č. 2104/1 – R. Šimek, J. Sýkora, L. Fencl 
 c) prodej části pozemku p.č. 2104/1 – Ing. A. Ptáček 
 d) prodej budovy č. 15 – Vuoksa s.r.o. 

 9. Změna zakladatelské listiny – Služby obce Strašice s.r.o. 
 10. Žádost o prominutí penále – č.j. 1227/14 
 11. Zpráva o činnosti Obecní policie Strašice 
 12. Zpráva Finančního výboru 
 13. Zpráva Kontrolního výboru 
 14. Kontrola plnění usnesení ZO 
 15. Interpelace zastupitelů 
 16. Návrh usnesení 
 17. Závěr 

 
 
Práce na revitalizaci návsi byly zahájeny 
 
      Život ve středu obce značně 
ovlivnilo zahájení prací na celkové 
obnově naší návsi. Práce začaly na 
opravě radnice realizací nové 
fasády. Firma provedla oklepání 
staré omítky a omytí stávajícího 
zdiva tlakovou vodou. Bohužel 
byly shledány na obvodovém 
zdivu statické poruchy, které bylo 
nutné odstranit. Po dohodě 
s prováděcí firmou byly nad okny 
osazeny nové překlady z oceli, 
protože po původní opravě byla 
jako náhrada za klenby zvolena 
nevhodná technologie – osazení 
ocelových úhelníků bez 
dostatečného uložení. Po statické 
úpravě se zdivo opatří omítkou aplikovanou strojní technologií. Konečná úprava fasády bude 
předmětem dalšího jednání na základě zpracované studie.   
      V měsíci září začala také rekonstrukce veřejného osvětlení na návsi a s tím související oprava 
chodníků. V první etapě se buduje chodník od autobusové zastávky směrem ke služebně obecní 
policie. Práce zahrnují uložení elektrického vedení do země, položení zámkové dlažby, osazení 
nového ochranného zábradlí a nových sloupů s veřejným osvětlením. Po celou dobu výstavby je 
omezen vstup osob do rekonstruovaných ploch. Sledujte tedy v zájmu bezpečnosti ochranné značení a 
nevstupujte do prostoru stavby. Jelikož v této části návsi byl chodník opravdu v havarijním stavu, 
došlo zde k několika úrazům, vytvoří se po dokončení této etapy možnost bezpečného pohybu všech 
uživatelů této komunikace pro pěší.             
                                                                                                                        Jiří Hahner 
                                                                                                                        starosta obce  
 



Zpráva za měsíc červenec a srpen z území STRAŠIC 
 
Nález munice  
Dne 12. srpna v odpoledních hodinách bylo na linku tísňového volání přijato oznámení o nálezu munice v lesním 
porostu mezi obcemi Příkosice a Mešno. Po příjezdu hlídky z obvodního oddělení Hrádek byl na místo přivolán 
pyrotechnik, který nález označil, jednalo se o střelu ráže 37 mm ze druhé světové války ruské výroby. 
Pyrotechnik si střelu odvezl za účelem bezpečného zneškodnění. 
 
Připomeňme několik základních pravidel při nálezu nebezpečného předmětu 
-        předmětu se zásadně nedotýkáme, ani neprohledáváme okolí s vidinou dalšího nálezu 
-        volejte Policii ČR a nález ihned oznamte 
-        vyčkejte na místě do příjezdu policie,  pokud by  na místo přišly další osoby, tyto poučte o nálezu 
předmětu a s tím spojeného případného nebezpečí 
 
Krádež  
     Krádež jízdního kola prověřují policisté z Hrádku. Neznámý pachatel měl využít neopatrnosti majitele, který 
koncem srpna ve večerních hodinách postavil své  jízdní kolo u restaurace v obci Strašice,  aniž by ho nějakým 
způsobem zajistil. Po hodině, kdy se na místo před restauraci poškozený vrátil,  jízdní kolo nenašel. Svým 
jednáním měl pachatel způsobit majiteli jízdního kola škodu ve výši 15 tisíc korun. Policisté zahájili úkony 
trestního řízení pro podezření ze spáchání přečinu krádeže, po pachateli pátrají a případ nadále šetří. 
 
Bezpečnostní opatření  
zpečnostní opatření pod názvem „MLÁDEŽ“ bylo zaměřené na podávání a požívání alkoholických 
nápojů  užívání omamných a psychotropních látek mladistvými a nezletilými osobami. Před začátkem letních 
prázdnin v době od 23 hodiny pátečního večera do třetí ranní hodiny následujícího dne proběhlo na území 
okresního města bezpečnostní opatření v souvislosti s ukončením školního roku. Celkem 23 policistů a služební 
pes vycvičený na vyhledávání omamných a psychotropních látek zkontrolovali ve vytipovaných provozovnách a 
místech 75 osob, z toho zjistili u 20 nezletilých a mladistvých požití alkoholu. Dechové zkoušky byly 
s hodnotami od 0,11 do 1,67 promile. Policisté využili svého oprávnění,  osoby  zajistily a následně předaly 
zákonným zástupcům. 
 
Dopravně bezpečnostní akce  
Během letních prázdnin proběhlo na území Rokycanska  několik dopravních akcí. Na teritoriu okresu Rokycan 
se 56 policistů, z toho 35 dopravní a 21 policistů pořádkové policie  zaměřili v době od 11. srpna do 17. srpna 
v rámci celorepublikové dopravní akce na pozemní komunikace na jejich území. Dopravní akce probíhala 
v souvislosti s dopravní nehodovostí na území naší republiky. Policisté se zaměřili na rizikové skupiny účastníků 
silničního provozu, kterými jsou chodci, cyklisté a řidiči motocyklů. Také se dohlíželo na dodržování pravidel 
silničního provozu u řidičů motorových vozidel, dodržování stanovené rychlosti jízdy, používání bezpečnostních 
pásů a zádržných systémů při přepravě dětí, telefonování za jízdy atd. Policisté zkontrolovali 512 vozidel a 
zjistili 133 přestupků v dopravě. Převážně byly všechny přestupky (125) vyřešeny na místě v blokovém řízení 
v celkové hodnotě téměř 70 tisíc korun. Zbytek přestupkových jednání bude oznámen do správního řízení 
k vyřízení. Dva řidiči měli usednout za volant po požití omamných a psychotropních látek. Žádný trestný čin 
nebyl v rámci akce zjištěn. 
Celorepubliková dopravně bezpečnostní akce proběhla na teritoriu okresu Rokycany v době od 18. srpna do 22. 
srpna. Policisté se zaměřili na dodržování předepsaných limitů rychlosti jízdy a dále na dodržování obecně 
platných ustanovení zákona o provozu na pozemních komunikacích. S počtem 21 policistů, z toho 9 policistů 
dopravní a 12 policistů pořádkové policie během akce bylo na vytipovaných stanovištích, zkontrolováno bylo 
120 vozidel, kdy muži zákona zjistili 55 přestupků v dopravě. Kromě jediné byly všechny vyřešeny v blokovém 
řízení a jedno přestupkové jednání bylo následně oznámeno ke správnímu řízení. Porušení rychlostních limitů 
bylo zjištěno u 17 řidičů a všechny policisté vyřešili na místě blokově. U žádného z řidičů nezjistili přítomnost 
alkoholu či jiné návykové látky. 

Prevence  
Houbaři vyrážejí do lesa 
     V souvislosti s houbařskou sezónou připravila preventivní opatření preventistka ze skupiny tisku a prevence 
Rokycany. Soustředila se na místa u lesních prostoru, kde parkují svá vozidla houbaři. Cílem této akce bylo 
upozornit na nebezpeční vloupání do vozidel. Právě dodržováním základních pravidel můžeme mnohdy předejít 
vloupání do našeho vozidla. Pachatelé si často svoji kořist  předem natipují. Právě zaparkovaná vozidla u lesních 
cest jsou snadných terčem ke spáchání trestné činnosti, obzvláště když pak majitel vozidla nechá na sedadlech 



odloženou tašku, peněženku nebo mobilní telefon, od vozidla se pak na delší dobu vzdálí a pachatel má dostatek 
času k vloupání. Na to, že auto není trezor byli upozorňováni ti řidiči, kteří od svých vozidel odešli a uvnitř 
nechali viditelné odložené cennosti. 

Policisté apelují na majitele či uživatele motorových vozidel, aby základním opatřením minimalizovali 
možnost vloupání do vozidla. Vždy postačí odstranit z pachatelovo dohledu jakékoliv věci, které by se 
staly jeho snadnou kořistí. I prázdná odložená taška na sedadle, může vzbudit zájem pachatele, jelikož 
neví co je jejím obsahem.  Oprava skleněné výplně u vozidla, kterou pachatel rozbil v úmyslu zmocnit se 
tašky, může být pak jedinou a zbytečnou  škodou.  

►Auto není trezor ! 
Nenechávejte na sedadlech ani odkládacích plochách vozidla žádné věci, zejména kabelky, kufříky a jiná 
zavazadla, mobilní telefony, fotoaparáty, notebooky, videokamery, doklady od vozidla či jiné osobní doklady, 
peněženky či volně položené peníze. Vedle cenných věcí nenechávejte ve vozidle ani další věci, např. oblečení.   
I zdánlivě „bezcenná" věc může pachatele nalákat. 
  
 ►Ani zavazadlový prostor vozidla není vhodný pro úschovu cenných věcí 
Nikde, zejména před obchodem, restaurací či třeba budovou zaměstnání nedávejte okatě do kufru cenné věci. 
Pachatelé si často své oběti právě na takových místech vytipují a při vloupání do vozidla jdou tzv. najisto. Proto 
vezměte věci vždy sebou. 
  
► Před ochodem od vozidla  
Před odchodem od vozidla zkontrolujte uzavření všech oken, včetně střešního, motorového a zavazadlového 
prostoru a uzavření a uzamčení všech dveří vozidla. Aktivujte všechna zabezpečovací zařízení, kterými Vaše 
vozidlo chráníte! Vozidlo zabezpečte i tehdy, vzdalujete-li se od něj třeba jen, abyste vyložili nákup. 
  
►Další rady... 
Všímejte si  pohybu osob na parkovištích. Pokud uvidíte podezřelou osobu, která se pohybuje mezi 
zaparkovanými vozidly nebo se už dokonce do nějakého vozidla vloupává, volejte ihned  Policii České 
republiky na linku tísňového volání 158. Nikdy nevíte, kdy všímavost druhých zachrání vozidlo právě 
vám! 
  
     Pokud je na místě dopravní značení, dopouští se řidič přestupku dle zákona o provozu na pozemních 
komunikacích, ale pokud na místě dopravní značení není, přesto řidič porušuje zákaz vjezdu do lesa dle lesního 
zákona a jeho jednání ve správním řízení může být vyřešeno pokutou ve výši až 5 tisíc korun.   
  
     Policie ČR upozorňuje návštěvníky lesních prostorů (převážně houbaře), aby neparkovali svá vozidla na 
příjezdových komunikacích do lesních prostorů, zejména u závor, které zamezují vjezd nákladních automobilů 
do lesa. Jejich jednáním je tak  bráněno a zamezeno vjezdu a výjezdu správcům a zaměstnancům lesa. Řidiči, 
kteří parkují svá vozidla na těchto místech,  tak porušují zákon č. 361/2000 Sb. o provozu na pozemních 
komunikacích a změnách některých zákonů (Zákon o silničním provozu), kde je zakotveno: 
  
§ 25 ZASTAVENÍ A STÁNÍ  
    
 1) Řidič smí zastavit a stát jen 
a) vpravo ve směru jízdy co nejblíže k okraji pozemní komunikace a na jednosměrné pozemní komunikaci 
vpravo i vlevo, 
b) v jedné řadě a rovnoběžné s okrajem pozemní komunikace; nedojde-li k ohrožení bezpečnosti a plynulosti 
silničního provozu, smí v obci řidič vozidla o celkové hmotnosti nepřevyšující 3 500 kg zastavit a stát kolmo, 
popřípadě šikmo k okraji pozemní komunikace nebo zastavit v druhé řadě. 
2)  Ve druhé řadě smí při výkonu taxislužby zastavit řidič taxislužby, je však povinnen dbát potřebné opatrnosti, 
aby neohrozil bezpečnost a plynulost provozu na pozemních komunikacích. 
3) Při stání musí zůstat volný alespoň jeden jízdní pruh široký nejméně 3 m pro každý směr jízdy; p ři 
zastavení musí zůstat volný alespoň jeden jízdní pruh široký nejméně 3 m pro oba směry jízdy.  
§ 27 
1) Řidič nesmí zastavit a stát 
n) před vjezdem na pozemní komunikaci z polní nebo lesní cesty nebo z místa ležícího mimo pozemní 
komunikaci  
     V případě, že se řidič dopustí výše popsaného jednání,  kde je naplněna skutková podstata přestupku, 
může mu být uložena na místě bloková pokuta a to ve výši až  2 tisíce korun.   



  

Bezpečná cesta do školy  

   
Před začátkem školního roku se policie  zaměřila na bezpečnost u škol. Každodenní dopravování do škol se 

může stát nebezpečnou situací, kterou sám účastník způsobil svým neopatrným chováním, ale také se může stát 

obětí nesprávného chování druhých. Proto buďme opatrní a obezřetní vůči sobě a ostatním. Dodržováním 

základních pravidel se můžeme vyvarovat nepříjemným situacím, které mohou mít nedozírné následky. První 

školní den stáli policisté na území okresu Rokycan u vybraných míst u škol. Ve spolupráci Policie ČR, Zdravotní 

pojišťovny MV ČR a BESIPU je realizovaný celorepublikový projekt pod názvem „Zebra se za Tebe 

nerozhlédne“. U vybraných přechodů se děti mohly setkat s policejním preventistou, dopravním policistou a 

zástupcem Besipu. Cílem akce bylo dětem oživit základy bezpečného chování účastníků v silničním provozu a 

zejména jak správně a bezpečně přejít vozovku. 
 
 
ZEBRA SE ZA TEBE NEROZHLÉDNE 
  

1. Vozovku přecházej na přehledném místě, pokud je v blízkosti přechod pro chodce, použij ho!!! 
2. Do vozovky smíš vstoupit po bezpečném rozhlédnutí. Pravidlo zní|: 3x se rozhlédni: vlevo, 
vpravo, vlevo a rychle přejdi|!!!  
3. Vždy si počínej tak, aby řidič měl šanci zastavit vozidlo před přechodem pro chodce|!!! 
4. Do vozovky vstupuj, až když vozidla bezpečně zastaví,. Nikdy nevbíhej před jedoucí vozidla. 

nprap. Hana Kroftová 
vrchní inspektor 
tel. 974 335 207 
mobil: 602 462 701 
e-mail: krpp.tisk.rokycany@pcr.cz 
www.policie.cz 
http://twitter.com/Policie_CR 
 
Preventivně informační skupina Rokycany 
Čelakovského 902 
337 01 ROKYCANY   

 
 

Zajímavosti ze Základní školy 

Karla Voká če 

Zahájení školního roku 

 V pondělí dne 1. září byl 

slavnostně zahájen nový školní 

rok 2014/2015. Žáci první třídy 

byli slavnostně uvítání paní 

ředitelkou školy Mgr. Evou 

Válkovou a panem starostou 

Jiřím Hahnerem ve společenské 

místnosti školy. Celkem 

nastoupilo do první třídy 27 

malých školáčků. Přejme jim, 

aby se jim ve škole dařilo a aby do ní chodili s chutí a radostí!                               Mgr. Irena Mitterbachová  



Tělovýchovná a přírodovědná vycházka 

Ve středu dne 3. září se žáci obou stupňů se svými třídními učiteli vydali na několikahodinovou tělovýchovnou a 

přírodovědnou vycházku v okolí obce, a protože v té době zrovna rostly houby, vracely se děti domů s plnými 

kapsami.  

                    Mgr. Jitka Brejchová 

Úspěch strašické školy v krajském semifinále v hokejbalu 

Ve čtvrtek dne 11. září se v Plzni konalo krajské semifinále základních škol v hokejbalu, do kterého žáci naší 

školy postoupili z okresního kola, které vyhráli minulý školní rok. 

Družstvo chlapců strašické školy se v souboji 

celkem šesti škol umístilo na nádherném 1. 

místě! Žáci v sestavě Jan Planeta - 7.A, Martin 

Vágner - 7.A, Tomáš Zink - 8.A, Zdeněk 

Mrázek - 8.A, Robert Rontó - 7.B a Jan Hrách 

- 7.B vybojovali 4 výhry a 1 remízu. Chlapcům 

gratulujeme za vzornou reprezentaci školy a 

bojového ducha a v krajském finále v Plzni jim 

budeme držet palce!  

Zleva: Jan Planeta, Robert Rontó, Tomáš Zink, 

Martin Vágner, Jan Hrách, Zdeněk Mrázek, pan 

učitel Mgr. Jiří Monhart a ředitel turnaje pan 

Josef Kadaně.                               Mgr. Jiří Monhart 

 

Sběr víček pokračuje i v tomto školním roce 

  Také v tomto školním roce se mohou žáci naší školy se 

svými rodinami zapojit do sběru plastových víček pro 

zdravotně postižené děti. Shromažďování a přepravu víček 

v naší obci i nadále zajišťuje Česká pošta. V minulých 

letech se žáci ve velkém počtu zapojili do sběru víček pro 

Michalku 

Láníkovou a 

Sofinku 

Hovorkovou, za což jim i jejich rodinám patří velké poděkování. 

Mgr. Marcela Paulová  

Celorepublikový úspěch naší žákyně 

Žákyně 4. třídy Adriana Málková  vybojovala v Ostravě ve dnech 

13. – 14. září titul Mistryn ě České republiky v rapid šachu 

dívek do 10 let. Srdečně gratulujeme a přejeme v královské hře 

mnoho dalších úspěchů! 

                                   Příspěvky sestavila Mgr. Marcela Paulová 

 



                                                                                                                Ing. Petr Macháček 
                         Strašice 530 
                         338 45 
 
Otevřený dopis lídrovi volební strany Alternativa pro Strašice 
 

Obracíme se na Vás na základě zveřejněného volebního programu volební strany 
Alternativa pro Strašice, na jejíž kandidátní listině jste uveden jako lídr, neboť důrazně 
nesouhlasíme s tím, co je ve volebním programu uvedeno.  

Konkrétně se jedná o část volebního programu týkající se volebního tématu bydlení, 
kde je uvedena věta: „Vaše nájemné půjde do oprav bytových domů a ne na výplaty na 
radnici!“ Tato skutečnost se nezakládá na pravdě, ani tomu tak nikdy nebylo. Prostředky 
vybrané na nájemném v obecních bytech jsou určeny na splátky úvěrů za revitalizaci 
bytových domů v majetku obce, na další opravy bytového fondu (opravy komínů, střech, 
seřizování oken a vchodových dveří, čištění okapů a gajgrů, nákup sanitární techniky, atd.) a 
je z nich placen provoz bytové správy. Tvrzení, že prostředky vybrané z nájmu obecních 
bytů, jsou použity na platy zaměstnanců na radnici, se zaměstnanců hluboce dotýká, 
neboť se jedná o lživé nařčení. Toto tvrzení se zkrátka nezakládá na pravdě. K revitalizaci 
bytového fondu došlo ve volebním období 2006 – 2010. Opravu bytového fondu inicioval 
bývalý místostarosta pan Ing. Nerad, kterému musely být známy skutečnosti, jak bude 
probíhat financování a splácení úvěrů tohoto díla. 

Obecně se ve Vašem volebním programu vyskytují narážky na zaměstnance úřadu, 
kteří podle Vás pracují neefektivně. S tímto tvrzením nemůžu jakožto tajemník souhlasit. 
Každý ze zaměstnanců ví, co je jeho pracovní náplní a toto vykonávají svědomitě v rámci i 
nad rámec stanovené pracovní doby. Pracovní porady zaměstnanců probíhaly vždy a probíhají 
i v současné době. 

Zaráží nás některé skutečnosti uvedené ve Vašem programu, především z toho 
důvodu, že člen Vaší kandidátní listiny pan Ing. Nerad, zde na radnici působil několik let jako 
místostarosta a několik volebních období jako zastupitel a tudíž bychom čekali, že 
problematika chodu obecního úřadu je mu známá. Pravděpodobně tomu tak není, nebo je 
napadání zaměstnanců čistě populistické a jedná se o řešení, jak získat více volebních hlasů 
v blížících se volbách. 

Na základě výše uvedených skutečností očekáváme, že zmiňované body budou 
z Vašeho volebního programu vypuštěny a prostřednictvím zaměstnanců obce bude 
zveřejněna omluva na webových stránkách obce Strašice. 

Není nám známo, zda jste volební program sestavoval právě Vy, ale předpokládáme, 
že jakožto lídr strany Alternativa pro Strašice za jeho obsah nesete odpovědnost. 
 
 
Za kolektiv zaměstnanců OÚ Strašice.                            Mgr. Tomáš Svoboda    Tajemník OÚ 
 
 
Inzerce:       
        

Přijmeme řidiče mezinárodní 

dopravy skupiny C na vozidla do 

12t.  Tel.: 603 108 968 
 



Otázky o odpovědi na bydlení ve Strašicích 

Ing. František Nerad – regionální poradce SMBD pro otázky bydlení 

       Na kolika zastupitelstvech jsem položil za občany bydlící v bytových domech otázky týkající se fungování 
bytových domů, ve kterých bydlí skoro polovina obyvatel Strašic. Odpovědi byly vždy vyhýbavé, polovičaté, 
někdy nesmyslné. Na poslední interpelace z 26.6. jsem dostal od starosty odpověď, že mi sjedná schůzku 
s panem Smejkalem. Kdybych se s ním chtěl setkat, zajdu si za ním a nepotřebuji zprostředkovatele. Tak jsem to 
napsal znovu a odpovědi jsem dostal na začátku září – tedy dva měsíce po položení interpelace, na kterou se má 
odpovědět ze zákona do 30 dnů. No nic. Ptal jsme se například na konkrétního člověka, který odpovídá za zadání 
a převzetí výměny dvou řad tašek na domě č.p. 500 – 501. Chtěl jsem vědět, kdo tuto blbost vymyslel      a kdo 
tam nahoru vylezl, aby ji převzal. 
Odpověď, že: „výše uvedenou práci zadal 
správce po dohodě s vlastníkem, práce byla 
převzata správcem“, je opět vyhýbavá.  
Ptal jsem se, proč nejsou místo 
prosvětlovacích světlíků na bytovkách 
osazovány prosvětlovací vylézáky (mohly 
by se osadit třeba i skleněné tašky), aby 
bylo na půdě vidět (světlíky byly na půdách 
jen kvůli světlu) a mohlo se lépe na střechy.  
Odpověď:  „U každé antény je umístěn 
vylézák a není známo, že někde chybí“,   
   Na dotaz jak byli poučeni nájemci po 
instalaci zesilovačů na TV signál, co mají 
dělat, aby jim televize řádně fungovala, 
přišla odpověď, že: „nájemci byli poučeni, že si musí provést naladění svých televizních přijímačů. Občasné 
výpadky signálu jsou způsobovány většinou počasím …… “ Ptal jsem se jak? Očekával bych přiložení letáku a 
termín, kdy byli rozděleny do schránek nebo rozdány lidem a který dostal každý nájemce s postupem, co a kdy 
má udělat. Všichni řádně platí poplatek za příjem TV signálu, který jim řádně ukazuje obrázky v televizi. 
Správce, dle mého názoru odpovídá za to, že to funguje. Vzhledem ke stížnostem lidí ještě v červnu tohoto roku 
usuzuji, že to nefunguje, ale zesilovače už jsou určitě vyfakturovány a zaplaceny. Jak a zda fungují, už asi nikdo 
nezjišťuje. Je také otázka, jak se dělalo výběrové řízení na dodavatele, ale to ani nechci řešit.    
   

 Na konci své odpovědi neopomněl pan Smejkal položit na oplátku nějaké otázky mě. Je to nezvyklé v jeho 
postavení, aby interpeloval zastupitele obce, který má na radnici na starosti pouze komisi pro partnerské obce, 



ale nejsem tak háklivý, abych to přehlížel a správcem pohrdal. Do října roku 2010 jsem to měl na starosti             
a předávacím protokolem jsem to vše předal panu Ing. Šnaiberkovi, který předávací protokol podepsal a tedy za 
to odpovídá a jak to řeší on, já opravdu netuším. Rád odpovím, ovšem takto veřejně, aby mě nikdo nepodezíral 
z nějakých jiných slov, než jsem napsal. Stará obehraná písnička o zateplování bytovek v roce 2009. Už jsem na 
některé podobné otázky někde odpovídal, ale proč ne znovu. Myslím, že odpovědi budou zajímat i jiné lidi, než 
pana Smejkala 
  Není to otázka, ale několik otázek, takže: 

a) Kontrola prací byla prováděna standardně na kontrolních dnech, kterých se účastnil dodavatel, 
technický dozor investora, já a Jana, tehdy ještě Miščíková a kterých se měl účastnit i Zástupce správce. 
Ty kontrolní dny byly každý týden od července 2009 někdy do února 2010 a pak ještě na zvláštních 
kontrolních dnech pro odstraňování vad. Počítám-li 4 týdny x 8 měsíců, tak těch kontrolních dnů bylo 
plus – mínus 32 – 35. Já, TDI a dodavatel jsme byli na každém, pan Dostál tam přišel asi 8 – 10x, pan 
Smejkal tuším jednou, možná 2x, to už si přesně nepamatuji. Z každého KD dělal technický dozor 
zápis, ve kterém se popisovalo, co bylo uděláno, co bylo pokaženo a jak se to pokažené napraví. Když 
tam Zástupce správce nebyl, pochopitelně vady neviděl a jejich odstraňování kontrolovat nemohl, ale za 
to nikdo nemůže.  

b) Plastová okna a dveře se z principu čas od času musejí rektifikovat, aby dobře plnily funkci. Po dobu 
záruční lhůty to dělá dodavatel, po ní správce nebo vlastník. Zda to Správce nyní má v plánu prací a zda 
to vůbec dělá nevím, ale pokud to nedělá, okna a dveře se ničí. Naprosto logicky. Nic nevydrží věčně, 
když se o to pořádně nestarám. Navíc při soupisu „vad“, který nechal Správce pořídit po dokončení 
stavby bez účasti dodavatele, se zjistilo, že reklamuje i okna, která již byla osazena před zateplením. 
V létech 2002 – 2006 jsem pracoval jako předseda komise pro výstavbu a když jsme posuzovali žádosti 
o výměnu oken, tak jsme v usneseních komise opisovali pořád jednu stejnou větu:        

Radě obce vydat souhlas se žádostí Č.j. 1458/04 z 16.9.2004 stavebníka ……., Strašice ……, na výměnu 
dřevěných oken za plastová v nájemním bytě obce Strašice.  
Podmínka: správce BF Inzula určí typ a technologii montáže. Tento typ bude navržen dalším žadatelům jako 
povinný. Správce BF ručí za kvalitu a provedení a zajistí odborný dohled nad prováděním stavebních prací a 
ručí za kvalitu a provedení. 

c) Zvonková tabla v domech jsou samostatná pohádka. Dodavatel respektoval návrh Správce na 
dodavatele těchto zvonkových tabel. Musím ještě říci, že nebyla součástí zateplení, ale protože se po 
zateplení nemá zasahovat do pláště, usoudili jsme, že bude lepší je osadit a provizorně napojit a někdy 
v budoucnosti je měl Správce nechat propojit pořádně. Pravda je, že někde již byly rozvody v hrozném 
stavu. Chápu, že bylo pro nájemce složité, aby běhali pořád otvírat návštěvníkům, ale panu Správci to 
bylo tak nějak jedno. Lidé to třeba řešili ničením samozavíračů dveří. Několik se jich měnilo před 
dokončením stavby na náklady dodavatele. Když se blížil termín dokončení stavby a kolaudace a 
dodavatel doporučený Správcem nic nedělal, zjistili jsme, že měl v úmyslu to dělat jako melouch 
několik měsíců, což samozřejmě nešlo, protože jsme museli domy zkolaudovat, abychom dostali 
dotace. Byl vybrán nový dodavatel, který to zvládnul asi za dva měsíce. Jo že jsou špatné dráty od 
vchodových dveří do bytů, to je věc Správce, který ten stav nechal dojít až do nefunkčnosti. Opakuji, 
instalace zvonkových tabel a jejich propojení do bytů nebyla součástí projektů zateplení a dotací, ale 
byly to vícepráce. Udělali jsme to, protože jen blbec by nechal udělat fasádu a pak ji nechal za půl roku 
rozkopat kvůli zvonkům. 

d) Zednické práce po osazení oken a dveří se dělají vždy a byly udělány i tady. V sídlišti u hřiště u 
vstupních dveří dokonce ve větším rozsahu, protože původní ostění bránilo plnému otevření dveřního 
křídla, tak jsme rozhodli o jeho zešikmení a dodavatel zde udělal vícepráce bez nároku na zvýšení ceny. 
Opět opakuji, kdyby býval pan Správce chodil na kontrolní dny, mohl to nechat opravit podle svého, 
když tady byli dělníci a nemuselo se to „opravovat“ 4 roky po dokončení stavby. 

e) Číslovka 256 000,- Kč za 4 roky mě nepřekvapuje. Mnohokrát jsem se podivoval nad cenami, za které 
pan Správce nechává dělat některé práce. Pamatuji si dodnes, když mi paní Belušková přinesla podepsat 
fakturu za výměnu vložky do bytových dveří za cenu 1 000,- Kč. Když jsem se zeptal co na tom je tak 
drahé, vysvětlení jsem nedostal a tak jsem tehdy řekl, že to je naposled, co vidím takovéto věci. Tak se 



pak chodilo pro podpisy ke starostovi. Nedávno jsem si dělal rozpočet na výměny zařizovacích 
předmětů, které zveřejnil na webu obce Správce ve svém rozboru hospodaření za pololetí a došel jsem 
k číslu asi o 30 000,- Kč nižšímu. Takže bůhví, co vlastně v tom čísle je započítáno.     

Tak tolik k některým otázkám a odpovědím na bytové otázky ve Strašicích. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



V září muzeum jen zářilo  
RNDr. Martin Lang, Mgr. Tomáš Makaj 
 
  Září bylo pro muzeum měsícem opravdu zářivým. Zase jsme mohli sklízet úrodu realizovaných akcí, stejně 
jako zahrádkáři jablka na sv. Václava. 
  Snad nejhezčím plodem, které však 
teprve zraje, je tvorba nového 
strašického Betlému.  Firma LAHAS 
dodala potřebný podklad z 
vodovzdorných stavebních překližek 
a v zázemí objektu Vily se do práce 
ihned pustila výtvarnice, paní 
Jindřiška Hánová. A na konci měsíce 
byla hotová největší, 180 cm vysoká 
luneta s dominantou kostela            
sv. Vavřince na kopečku a rejem 
postav a postaviček mezi strašickými 
chaloupkami. Téměř hotový je 
ústřední panel se Svatou rodinou 
v betlémském chlévě a adorujícími 
pastýři. Slušně rozpracované jsou i tři 
zbývající panely. A tak se opravdu 
můžeme těšit, že dílo bude do prvního Adventu hotové a vystavené pro potěchu očím veřejnosti ve středu obce. 
  Na konci měsíce skončila úspěšná, netradiční výstava kreslíře a karikaturisty Jiřího Wintera Neprakty. 
Navázala na ni expozice zcela odlišná, jejíž vernisáž proběhla až 2. října. Avšak protože Barňák tentokrát 
vychází poněkud později než obvykle, můžeme si o ní blíže povědět. Jedná se o fotografie Martina Spala, jinak 
známého též jako redaktora Rokycanského Deníku. Nese stručný název „Krásy Brd“ – a je opravdu krásná. 
Představuje soubor barevných i černobílých fotografií z našeho pohoří a lze bez nadsázky konstatovat, že snímky 
jsou doslova monumentální. Spíš než o 
fotografie se jedná o rozměrné práce 
charakteru až malířského pohledu na 
brdskou přírodu, kdy je štětec nahrazen 
objektivem. Všechny mají 
neopakovatelnou atmosféru 
zádumčivosti   a ponoření se do 
úžasných proměn vrchoviny v běhu 
ročních období. Fotografie však skvěle 
doplňují i přírodní artefakty ze dřeva, 
jimž člověk dodal výraz i akcentoval 
jejich tvar. Řeč je o samorostech 
z rozsáhlé sbírky prací bohužel již 
zesnulého Ludevíta Levčíka ze 
Zaječova. Zapůjčil je jeho syn Milan 
Levčík. A všechny pocházejí rovněž 
z Brd. Až neuvěřitelně realisticky 
působí některé přírodní skulptury, jako Koroptev na hnízdě či Rákosový list. Celkově je výstava neobyčejně 
zdařilou syntézou dvoj a trojrozměrného vjemu přírody okolo nás. Na vernisáž přišlo tentokrát přes 60 zájemců a 
Výstavní síň muzea se ocitla na horní hranici své kapacity. Výstava potrvá do 10. listopadu a bylo by opravdu 
velkou chybou nechat si ji ujít. V pokladně muzea si můžete zakoupit výjimečně pěkný nástěnný Spalův 
kalendář na r. 2015 s fotografiemi z Brd. 
   Muzeum a Infocentrum letos opět reprezentovalo obec Strašice na tradičním podzimním veletrhu cestovního 
ruchu ITEP 2014. Strašický stánek v hale plzeňské Lokomotivy na Slovanech rovněž tradičně a bezchybně 
obsluhovala paní Renata Převrátilová. Škoda, že tentokrát, díky reorganizaci předváděcích míst, se Strašice 
dostaly na podstatně horší místo v expozici, než tomu bylo v roce minulém. Avšak v porovnání s ostatními 
stánky vystavujících organizací se dá říci, že se rozhodně nemáme v nabídce pro turisty a návštěvníky našeho 
regionu vůbec za co stydět. V rámci společenského dění v obci  byly propagovány naše kulturní zařízení při 
otevřeném dni  Domova pod Brdy. Prezentaci připravil Tomáš Makaj. 
  Muzeum se zúčastnilo jazykovědné celostátní konference „Jeden jazyk naše heslo buď!“ v Biskoupkách            
a Radnicích, kde zazněl příspěvek M. Langa „Stopy bratří Nejedlých jsou na středním Podbrdsku stále živé“. Byl 



věnován hmotným připomínkám osobností Vojtěcha a Jana Nejedlých, významných, dnes však již opomíjených 
národních buditelů, v Mirošově a Žebráku. Příspěvek vyjde tiskem ve sborníku konference. 
Vyšlo nové, podzimní vydání časopisu Vítaný host, kde najdete, opět tradičně, i náš příspěvek, tentokrát 
věnovaný kárnému a koncentračnímu táboru v Mirošově – Myti. Tomáš Makaj připravil ve spolupráci 
s nakladatelstvím Baron a autorkou PhDr. Smolovou další svazek Brdské edice. V současnosti zakončuje knihu „ 
Pytlácké historky“, která by se měla objevit na knižním trhu před vánoci. 
  Do celonárodní soutěže „Musaionfilm 2015“ pořádané v Uherském Brodě jsme přihlásili jako soutěžní projekt 
film „Bílé zlato v Nevřeni“ natočený ve spolupráci a s výrobou fy Richard Rotter, Těně. Další celonárodní 
soutěží, k níž jsme již zpracovali přihlášku, je „Gloria musaealis“. V kategorii „Muzejní počin roku“ se bude       
o umístění ucházet projekt „Stálá expozice v Centru Caolinu v Nevřeni“, pro nějž jsme zpracovali libreto a drželi 
autorský dozor při realizaci. Výše zmíněný film vznikl jako jeden z doprovodných programů. 
Do stálé expozice muzea přišli v září celkem 73 zájemci (nepočítaje návštěvníky výstav a doprovodných akcí), 
v turistické ubytovně nalezlo přístřeší 18 nocležníků. 
  Muzeum od počátku října přešlo na zimní sezónu, tedy má pravidelně otevřeno ve středu od 13 do 17 hod., 
v sobotu a neděli pak od 10 do 17 hod, s polední pauzou 12 – 13 hod. Avšak zájemci se mohou mimo uvedenou 
dobu i předem objednat na telefonech uvedených v kontaktech na webových stránkách muzea. Pakli-že přijdete 
do muzea v provozní době prohlédnout si pouze výstavu, určitě vás neodmítneme. Tak tedy – na shledanou 
v muzeu!  

                   
Místní knihovna a Brdská edice 
   
  V rámci spolupráce kulturního odboru obce Strašice 
s Brdskou edicí vznikla celá řada unikátních projektů. 
Největší odezvu má facebookový projekt Strašice 
v proměnách času. Každý týden je přidáváno několik 
historických snímků Strašic a přilehlých lesů. Tomáš 
Makaj nechal naskenovat dosud nepublikované negativy 
a fotografie. Takto si přijde na své opravdový milovník 
našeho brdského kraje. Společně s tímto projektem jsme 
realizovali i stránky Místní knihovny a Brdské edice. 
Tím došlo k unikátnímu propojení informací na sociální 
síti, která přináší celou řadu zajímavých informací          
o našem regionu. Takto můžeme v podstatě interaktivně 
sdělovat aktuální akce, jenž se konají v knihovně či 
v blízkém okolí. Jinak pro milovníky naší historie jsme 
se rozhodli ponechat v Místní knihovně výstavu o 
Strašicích. K nahlédnutí jsou také kroniky obce a jejich 
kopie. Po ukončení výstavy budou předány okresnímu 
archivu v Rokycanech ( zákonná povinnost).  
  Co se týče strašické historie, připravujeme pro vás na 
příští rok první díl historie obce Strašice ( do roku 
1648), který by měl vyjít tiskem v Nakladatelství Pod 
Starou Hutí. Druhý díl  je připravován souběžně.  
Historické studie připravuje Tomáš Makaj, který je 
zároveń v jiné formě publikuje i v rámci svých studií na Západočeské univerzitě. Se zajímavou historií našeho 
regionu se budeme setkávat tedy  i nadále. Společně s Evou Lexovou pak propojíme některé výstupy z těchto 
projektů a navážeme na práci s mládeží a dětmi. To se nám daří kupříkladu při Noci s Andersenem či při jiných 
tématických akcích.  
 Místní knihovna a Brdská edice nepodceňuje ani práci se seniory. Klasické výpujčky knih a objednávky  
zajišťuje také paní Ludvíková, díky níž máme již několik let rozšířené otevírací hodiny. Nesmíme  zapomínat  na 
oceňovanou práci kronikáře obce Petra Prokůpka ( o jeho práci se zmíníme v některých příštích číslech 
Barňáku). U starší generece se ještě pozastavíme. Velmi dobrá je spolupráce se strašickým Colegiem Musicem 
pod  vedením Václava Hájka. Věříme, že mu tvůrčí energie vydrží i po další léta a my se budeme moci těšit na 
další a další koncerty.  
  Pestré kulturní dění je základem života v obci. Pokud sami některé akce nepořádáme, umožňujeme ostatním 
realizaci prostřednictvím nájmu malého či velkého sálu. Není v našich silách vést veškeré pořadatelské služby     
a úklidy. Tímto způsobem jsem schopni ale nabídnout celou řadu kulturních akcí napříč generacemi. Zcela jistě 
si každý najde své. A co vzkázat kritikům kulturního dění?  Přijďte se aktivně zapojit – práce máme dost! 
Kultura není o penězích, ale o aktivnímu přístupu, který je srdeční záležitostí. Neváhejte a navštěvujte výstavy, 
Místní knihovnu i Muzeum. Stále je co objevovat… 



S Hankou 
                           Přijďte zažít jedinečný pocit ze cvičení !!!! 
Zumba je moderní lék pro vaše tělo i mysl :-) 
– vytancujte svá kila i denní starosti 
Zumba je radost, energie a zábava :-) 
– své tělo zasytíte záplavou endorfimů 
Zumba je pro každého :-) 
– nerozhoduje věk, kondice ani taneční úroveň 
 
Každou středu od 19 -20  hod 
       V sále ve Společenském domě Strašice 
       ( Restaurace PDA ) 
        Vstup : 50,- 
 



Společenská rubrika 
 
Letošní léto bylo bohaté na 
kulatá výročí našich občanů, 
kterým komise pro občanské 
záležitosti připravila dárkové 
balíčky.  
 
24. června se pan Miloslav 
Orcígr dožil krásných 90 
narozenin.  
 
10. července oslavili 
diamantovou svatbu nejprve 
manželé Josef a Ola Šeflovi  
 

 
 
  
Všem oslavencům i oběma párům 
poblahopřál starosta obce Jiří 
Hahner.  
 
 
 
Všem oslavenc ům přejeme 
hodn ě zdraví a pohodu do 
dalších let.  
 
 
 
11.září se dožila také 90 narozenin 
paní Marie Vinšová.  
 
 

17. července oslavili diamantovou svatbu 
manželé Karel a Jarmila Feureslovi. 

 

 



              KONCERT  KONCERT KONCERT  KONCERT 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Koncert skupiny Lucie revival 

25.10.2014  ve 21.00 

Velký sál Společenského domu ve Strašicích 
Reklama 

 
Provozovna Strašice, areál kasáren- otevřeno máme: Po-Pá 8:00-12:00 13:00-16:00, Sobota 9:00- 
12:00 hodin. Tel: 602 414 523, 602 208 996.Vykupujeme: veškerý železný šrot, železo litinu, měď, 
hliník, mosaz, zinek, olovo, nerez, kabely, elektronický odpad. Likvidace autovraků zdarma.  
www. plzenskyskart 
 
Redakce časopisu Barňák sídlí v Místní knihovně v budově Společenského domu (PDA). 
Příspěvky můžete odevzdávat do Místní knihovny nebo odesílat na emailovou adresu: Barnak@email.cz 
Příspěvky odevzdávejte ve formátu WORD, obrázky dávejte nejlépe jako přílohu. Lépe se tak pracuje. 
V případě nepřítomnosti redaktora můžete použít schránku označenou „ Místní knihovna“. 
Podrobná publikační pravidla jsou na:  http://www.knihovnastrasice.eu/images/stories/dokumenty/pravidla-
barnak.pdf 
Uzávěrka Barňáku je 25. dne v měsíci.                                            Barňák vychází jednou v měsíci. 



 



 



 


